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Váž si čas
Pane môj, Pane môj - Ty môj život v rukách máš,
Pane môj, Pane môj - veď celé moje srdce poznáš.
Vezmi si ma navždy k Sebe, veď môj život patrí iba Tebe.
Rozhodla som sa pre Teba žiť, len Tebe slúžiť,
moje srdce vie, že celé dni po Tebe túži.

Vyvolil si si ma, Pane, vyslobodil, vytrhol z hriechu,
to všetko si pre mňa učinil.
Na Seba si moje hriechy vzal
a večnú radosť, nový život si mi zdarma dal.

Nový život, nový zmysel, 
len preto, že si pre mňa na golgotskom kríži dlhší čas visel.
Všetka vďaka, úcta a túžba po Tebe má vždycky silnejšia byť,
lebo len s Tebou ja chcem navždy žiť.
Len v Tvojej prítomnosti zabúdam na zlé okolnosti.

Dlhší čas očakávam na Teba,
nech zo Svojho Kráľovstva vyjdeš a na túto zem už prídeš.
Tak smutno mi je pozerať sa na ľudí, 
ktorí vo svete len krúžia a nevedia, že diablovi slúžia.

Ukáž sa Pane, zjav nám Svoju slávu,
nech všetci vidia, Komu treba dávať chválu.
Maj milosť pre všetkých nás a ako vyvolených Tvojich zachráň nás.
Maj milosť, priprav si nás, lebo sa blíži čas, keď zaznie Tvoj silný hlas.

Ty klopeš na každé srdce,
hľadáš, kto Ťa miluje viac, ako všetko vôkol seba.
Každý deň ku nám voláš: ,,Cítim veľku lásku aj ku tebe.’’
Tvoj hlas je tichý, jemný, možno ho je trošku tažšie počuť, 
ale Tvoje slovo hovorí: ,,So mnou Ty všetko zdoláš.’’

Náš Pán Svoje slovo preto dal,
aby národ, ktorý žije podľa Jeho slova, nedostatok nikdy nemal.
Jediná cesta, ktorá vedie k nášmu Bohu,
je náš Pán - z lásky to hovorím všetkým Vám.

Boh má pre všetkých rovnakú lásku,
tak nech počuje múdry, 
nech poslúchne naučenia, ktoré mu Pán daruje,
On si Svojich vyvolených varuje.

Váž si čas. Život ti je zdarma daný,
nevieme koľko nám dní ešte zostáva.
Ale istí sme si toho, že náš duch žiť navždy zostáva.
Rozhodni sa, či chceš žiť svoj život ako v nejakej skrýši,
alebo chceš vedieť, kto tvoj život každý deň píše.

Pán ťa miluje a Svoje odpovede ti daruje,
váž si čas - jedného dňa budeš počuť Jeho hlas.

Jasna Gajdošová
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„Vy ste svetlo sveta.“ Samotným pôvodcom, zdrojom svetla je náš Nebeský 
Otec, ktorý je v Biblii 

nazvaný aj Otcom svetiel. Čo to vlastne znamená byť svetlom?  
Predstavme si priestor bez svetla, na chvíľku si predstavme úplnú tmu. V 

takom priestore je veľmi ťažké voľne sa pohybovať a je veľmi pravdepodobné, 
že sa pri pohybe zraníme alebo stratíme. Keby sme do toho temného 
priestoru priniesli čo aj najmenší plamienok, automaticky by to zmenilo celú 
situáciu. Tma proste nemá tú moc, aby pohltila svetlo, ba naopak, svetlo vždy, 
ale vždy pohlcuje tmu. Definícia svetla znie nasledovne: „Je to viditeľná časť 
elektromagnetického žiarenia vychádzajúca z prirodzených alebo umelých 
zdrojov.“ Je to viditeľná časť... Svetlo sa nesnaží byť viditeľným, je to proste 
jeho charakteristika. Ono sa nesnaží vzpriamiť pozornosť na seba a predsa 
nie je možné nevšimnúť si jeho jas. Je užitočné. Pán Ježiš hovorí: „ani sviecu 

nezažíhajú a nestavajú pod nádobu, ale na svietnik, a svieti všetkým v dome.“ Svetlo svieti zvnútra, z 
jadra, zo zdroja smerom navonok. Pán Ježiš je svetlom sveta. On je našim zdrojom, jadrom a v Ňom sú 
všetky pramene, odpovede, všetko, úplne všetko, čo potrebujeme. Jeho slovo je sviecou našim nohám 
a svetlom našim chodníkom. Kýmkoľvek kráčame s Ním, nezablúdime. Čerpajme z Neho všetko, čo 
potrebujeme, trávme čas s naším Pánom a dovoľme, aby náš knôt bol zapálený ohňom Jeho lásky. 

Mojou modlitbou je, aby texty, ktoré sa nachádzajú v tomto čísle časopisu boli svojráznym majákom, 
ktorý vám osvieti cestu a vzpriami pohľad na Toho, u koho je víťazný život - život plný svetla.

       
       Zodpovedná redaktorka 
       Anna Struhárová



4

Položme si nasledovnú otázku: Čo sa bude diať v 
budúcnosti s cirkvou Pána Ježiša Krista? Musím však 
podotknúť, že keď hovoríme o cirkvi, hovoríme o 
takom spoločenstve ľudí, ktorí do Božieho kráľovstva 
vstúpili na základe znovuzrodenia, čiže nie na základe 
prirodzeného narodenia. Apoštol Peter hovorí o 
základných podmienkach, ako môže byť človek 
zachránený. Tieto podmienky sú nasledovné:

1. viera v Boha a pokánie, 
2. krst, 
3. prijatie Ducha Svätého. 
Tieto podmienky nevie splniť dieťa, ale jednotlivec, 

ktorý na základe kázaného slova prišiel k poznaniu 
vlastnej hriešnosti, potrebe odpustenia a nápravy. 
Toto rozhodnutie vyjadrí tým, že sa ponorí do vody 
a zasa z nej vyjde, čím sa stotožňuje s tým, že Ježiš 
Kristus vošiel do smrti a slávne vstal z mŕtvych.

Cirkev založil sám Pán Ježiš, ktorý ju aj buduje. 
Cirkev je teda nadprirodzeným pôvodom, opaterou 
Božou. Má skvelú budúcnosť bez ohľadu na to, že 
momentálne nie je príťažlivá a populárna medzi 
mnohými ľuďmi. 

Je úplne nevyhnutné, aby sme mali správne videnie 

cirkvi budúcnosti, lebo ak sa na základe Božieho 
slova v nás vytvoria správne sny, vízie, predstavy a 
očakávania o cirkvi budúcich rokov, iba vtedy uvidíme 
aj výsledok. Ak v cirkvi žijú správne vízie, pohybuje 
sa správnym smerom. Tajomstvom úspechu je teda 
Duch Svätý a Jeho prítomnosť v Cirkvi, ktorá to všetko 
umožňuje. Nehanbime sa za prítomnosť Ducha 
Svätého v našom strede. Cirkvi, v ktorých mocne 
pôsobí Duch Svätý, nemôže zastaviť nič - ani ohovárky 
náboženských ľudí, ani vyvolávanie spoločenského 
odporu, doslova ani brány pekiel. Pán Ježiš je hlavou 
takej cirkvi, jej náplňou a zmyslom existencie. 
Doslovne Ježiš je všetko všetkým. 

Ježiš Kristus je všetko všetkým!
Ja som cesta, pravda a život. Nik nepríde k Otcovi, iba 

cezo mňa. Ján 14:6
Miesto Ježiša Krista v našom živote je úžasné a 

nevyspytateľné. Jeho bytosť zasahuje celý náš život 
v každej jeho situácii, polohe a životnom zameraní. 
Význam Krista pre nás sa nedá ani vysloviť. Je naozaj 
všetko pre všetkých. Je stredobod nášho života, 
skutočne Alfa a Omega, čiže Počiatok a Koniec - náš 
Jediný, Prvý a Posledný a je zmyslom nášho života.

Ježiš Kristus je naším Bratom, Priateľom, Pánom, 
Kráľom, Kňazom, Vykupiteľom, Spasiteľom, Sudcom, 
Cestou, Pravdou, Životom, Pastierom, Lekárom, 
Učiteľom, Vodcom, Vzorom, nadovšetko je naším 
Bohom!

Ježiš nám je preto BRATOM, lebo sme sa aj my pri 
krste stali Božími deťmi. Naše duchovné príbuzenstvo 
s Kristom má dvojnásobný základ: je nám Bratom, 
lebo sa ako Boží Syn stal Synom človeka, ale aj preto, 
že my sme boli prijatí za Božích synov a dcéry.

Ježiš Kristus je VEĽKŇAZOM novej a večnej zmluvy. 
Jeho kňazská služba spočíva v tom, že je Prostredníkom 
medzi Bohom a ľuďmi. Spája nebo so zemou a Boha s 
ľudmi. Svoje kňazstvo uskutočňuje prostredníctvom 
Cirkvi.

Ježiš Kristus nám je ŽIVOTOM vtedy, keď žije v 
našom srdci posväcujúcou milosťou - keď prebýva v 
nás a my v Ňom.

Kristus je aj naším SUDCOM, lebo mu nebeský Otec 
odovzdal vládu nad svetom ako Kráľovi zeme i neba 
a dal mu moc aj súdiť. Ježiš vykonáva dvojaký súd: 
osobný - pri smrti človeka a všeobecný, ktorý bude na 
konci sveta.

A preto cirkev ďalej rastie pod vplyvom 
Svätého Ducha, počet učeníkov sa množí, 
slovo Pánovo sa šíri a množstvo veriacich 
sa pridáva k Pánovi. Bratia a sestry, 
pokračujme. „Pane, Ty si moje všetko.“ 

                                 Pastor Jaroslav Andrášik

Skutočná cirkev

Cirkev má skvelú budúcnosť bez ohľadu na to, 
že momentálne nie je príťažlivá a populárna medzi mnohými ľuďmi. 

Perom kazateľa

má budúcnosť!

Cirkev založil sám Pán Ježiš, ktorý ju aj 
buduje. Cirkev je teda nadprirodzeným 

pôvodom, opaterou Božou. 

Ak v cirkvi žijú správne vízie, pohybuje 
sa správnym smerom.
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Nie sme si ani vedomí, do akej miery naša modlitba 
pôsobí v duchovnom svete. Modlitba je najlepšia 

zbraň proti zlým duchom. Modlitba je pôsobiaca. 
Rebeka, Izákova manželka, nemohla mať deti. Diabol 

chcel zrušiť Božie zasľúbenie, ktoré patrilo Abrhámovi. 
Izákova pokorná modlitba zapôsobila, aby sa naplnil 
Boží plán. Nepriateľ nás chce zničiť, tiež Boží plán a 
Jeho sľuby, ale naša modlitba môže zvíťaziť – vôľa Božia 
sa uskutoční. Izák mal štyridsať rokov, keď sa stretol s 
Rebekou a šesťdesiat rokov, keď Rebeka rodila. Z toho 
vidno, že sa dvadsať rokov modlil za svoju manželku. 
Zvíťazila jeho pokorná modlitba.

Nasledovná osoba, ktorá sa pokorne modlila, je Anna. 
Anna si vyprosila syna, ktorému dala meno Samuel – čo 
znamená vyprosený od Boha. Vieme akú veľkú úlohu 
vykonal Samuel v dejinách Izraela. Bol to prorok, ktorý 
oznamoval a vykonával Božie Slovo na zemi.

V Biblii sú zaznamenaní mnohí muži, ktorý sa 
modlievali. Jeden z nich bol aj Daniel. Hoci bolo zakázané 
modliť sa až 30 dní, neprestával svoje prosby predkladať 
Bohu v modlitbe. Pre Daniela bolo 30 dní primnoho. On 
sa modlil trikrát na deň. Výsledok jeho modlitieb bol 
odchod Izraela z Medo-Perzského kráľovstva, ako aj 
noví muži, ktorí prevzali vedenie - Ezdráš a Nehemiáš. 
Uskutočneniu Božieho plánu na zemi musí predchádzať 
modlitba.

Božím mužom bol Pán Ježiš, ktorý celé noci trávil na 
modlitbe. Mal vo zvyku odchádzať na vrch modliť sa. 

Kornélius sa modlieval, až kým nedostal pokyny od 
Božieho anjela, aby doviedol Petra, ktorý mu dôkladne 
vysvetlil Božiu cestu. V tom čase sa Peter modlil a Boh 
ho presvedčil, že má pohanom kázať evanjelium. Tak 

sa aj stalo. Modlitba dvoch mužov priniesla pohanom 
spasenie.  

Čo môže vykonať tvoja modlitba? Ona je pôsobiaca. Ty 
si spravodlivý pre krv Pána Ježiša. Jeho krv hovorí za teba, 
kým tvoje srdce oznamuje svoju prosbu. Mnoho vládze 
tvoja modlitba. Ona pôsobí a nakoniec aj zvíťazí. To ti 
zasľubuje Božie slovo cez list Jakobov. Keď nič nemáš 
– máš modlitbu. Kráľ Dávid poznal tajomstvo modlitby. 
Hoci bol veľmi bohatý a mal všetkého nadostač, predsa 
vedel povedať: „Bože ja mám len modlitbu.“    

Je to cvičenie sa pobožnosti, ktoré má veľké zasľúbenie. 
Najprv sa cvičíš v malých veciach, potom to skúsiš s 
veľkými. S modlitbou všetko zvládneš. Modlitby zmenili 
dejiny sveta. Dodnes nevieme, ako to, že sa Nemecké 
jednotky vrátili z Jeruzalema. Vieme iba toľko, že bola 
hŕstka ľudí, ktorá sa modlila v Jeruzaleme o záchranu. To 
stačilo, aby Jeruzalem obstál v období II. svetovej vojny. 

Niektorí starší veriaci v Kovačici sa modlili za svoje 
deti. Oni odišli k Pánovi a ich deti Mu uverili. Modlitba 
nepozná čas ani priestor. Je to silná zbraň. Boh nám 
dal túto zbraň – využime ju proti silám zla. Často 
sme sa stretali pri modlitbe počas občianskej vojny v 
Chorvátsku. V Duchu boli spomenuté dediny, o ktorých 
sme ani len nepočuli. No, v nich žili veriaci, ktorí zostali 
živí, ani jeden z nich nestratil svoj život. Satan prišiel 
ukradnúť, zničiť a zahubiť, ale modlitbou ho 
v tom dokážete zastaviť. Modlitba prekáža 
diablovým plánom, ale uskutoční Božie 
sľuby a Jeho plány. 

Mnoho vládze modlitba pôsobiaca. 

              Pastor Ján Mámojka 

Mnoho vládze 
modlitba 
spravodlivého –

pôsobiaca  
MNOHO VLÁDZE MODLITBA - týmito slovami na konci 
svojho listu Jakob podáva svoju myšlienku o modlitbe. 
Modlitba nie je iba prednes. Taktiež nie je naplnením 

našich žiadostí. Modlitba je boj. 

Perom kazateľa

Nie sme si ani vedomí, do akej miery naša 
modlitba pôsobí v duchovnom svete. 

Ty si spravodlivý pre krv Pána Ježiša. Jeho krv 
hovorí za teba, kým tvoje srdce oznamuje svoju 
prosbu. Mnoho vládze tvoja modlitba. 
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Je to udalosť, ktorá sa stala za 
času Abraháma - otca viery, keď 

sa vybral na cestu do neznáma, 
kde ho viedol Hospodin, a kde si so 
sebou vzal synovca Lóta. O Lótovi 
neviem tak veľa. Jedno obdobie 
svojho života zrejme strávil spolu 
s Abrahámom cestujúc. Tiež 
čítame, že kým cestoval dobre 
sa mu darilo a Boh mu požehnal 
manželku a dve dcéry. Po tom, ako 
sa bratia rozišli, Lót sa odsťahoval 
do mesta Sodomy. Sodomania boli 
veľmi hriešni ľudia, kvôli čomu sa 
Boh rozhodol, že spáli toto mesto 
spolu s jeho obyvateľmi, medzi 
ktorých teraz patril aj Lót. Boh 
je spravodlivý a svoje donesené 
rozhodnutie povedal aj svojmu 
priateľovi Abrahámovi. Abrahám 
sa pokúsil zachrániť Sodomu, v 
čom sa mu nepodarilo, lebo sa v 
tomto veľkom meste nenašlo ani 
desať spravodlivých ľudí. Boh 
sa predsa zľutoval nad Lótom a 
jeho rodinou, a tak poslal anjelov, 
aby ich vyviedli z mesta skôr, ako 
príde hrôzostrašná pohroma. 
Anjeli sa za rána náhlili k Lótovi, 
chytili ho za ruku a vyviedli von z 

mesta spolu s jeho ženou a dvomi 
dcérami. Žiadny zo Sodomanov 
neprežil v ten deň a viac nezažil 
nové ráno.  

Žijeme v dobe, keď sa história 
znovu zopakuje, ibaže pohroma, 
ktorá príde, nebude iba v jednom 
meste, ale po celej zemi. Ale to 
isté Božie slovo zachováva ohňu 
terajšie nebesá a zem, udržiavajúc 
ich na deň súdu a skazy 
bezbožných ľudí. To jedno nech 
vám je však zjavené, milovaní, 
že jeden deň je u Pána ako tisíc 
rokov a tisíc rokov ako jeden deň. 
Pán nemešká so zasľúbením, ako 
sa niektorí nazdávajú, že mešká, 
ale vám zhovieva, lebo nechce, 
aby niekto zahynul, ale aby sa 
všetci dali na pokánie. Príde 
Pánov deň ako zlodej, keď sa 
nebesá rachotom pominú, živly sa 
rozplynú v ohni a zem so svojimi 
dielami zmizne. Keď sa všetko 
takto rozplynie, akí musíte byť 
v svätom konaní a zbožnosti vy, 
ktorí túžobne očakávate príchod 
Božieho dňa, keď sa nebesá 
rozplynú v ohni a živly roztopia v 
požiari?! 2. Petrova 3:7-12  

v čom bol lót bezradný? 

bezradnosť prináša strach 
a strach nie je z viery. Kým 
Lót žil s Abrahámom, akoby 
nepotreboval vieru, lebo sa 
spoliehal na Abraháma. Avšak, 
teraz nemá pri sebe človeka viery. 
Sám však nebol schopný uveriť, 
že je koniec blízko a že niet času 
nazvyš. Bezradnosť zapríčinila, 
aby neuveril anjelovým slovám. 
Namiesto toho, aby on vzal 
za ruku svoju ženu a dcéry a 
vyviedol von zo Sodomy, on sám 
potreboval niekoho, kto ho odtiaľ 
vyvedie - človek, ktorý poznal 
dôležitosť Hospodinových slov 
a zakúsil Božiu dobrotu a Jeho 
prísnu tvár. Teraz sa pozerá na 
hriešnych Sodomanov, ktorí sa 
zabávaju v najväčších hriechoch 
a násilenstvách a nemá silu 
priniesť rozhodnutie, ktoré by 
ho zachránilo. Biblia nám hovorí, 
že na Sodomu pršal oheň a síra z 
neba ako dážď a zničil všetkých 
obyvateľov so všetkým tým, čo 
rastie na zemi. Možno niekoľko 
hodín pred pohromou na oblohe 
sa zjavili ohnivé oblaky a každý 

keď vyšla ranná zora, anjeli naliehali na lóta a vraveli: vstaň, vezmi ženu a obe dcéry, 
ktoré sú tu, aby si nezahynul pre vinu mesta. ale on váhal, vtedy mužovia chytili za 
ruku jeho i jeho ženu a obe jeho dcéry, lebo hospodin ho chcel ušetriť. vyviedli ho a 
nechali za mestom. keď ich videli, anjel riekol: zachráň sa, ide ti o život! neobzeraj sa a 
nezastavuj sa v Okolí jordánskom, uteč na pohorie, aby si nezahynul. 
 1. mojžišova 19:15-17  

Perom kazateľa

Bezradný v rozpakoch

zákonom

medzi

milosťou
a
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spravodlivý by vycítil, že sa niečo 
hrozné blíži. Avšak Lót netušil, že 
čosi nie je v poriadku, ale váhal 
bezradný v rozpakoch a nemohol 
utiecť pre svoju dušu.

práca a pláca

Biblia nám odhaľuje, že 
všemohúci Boh sa pozerá na ľudí, 
ako na svojich pracovníkov. On, 
darca života, je spravodlivý 
majiteľ, ktorý každému 
človekovi vyplatí podľa toho, 
ako pracoval. Pritom však k 
tomu dáva aj Svoju lásku a milosť, 
ktorou sa snaží človeka priviesť 
bližšie k Sebe. Svoju milosť 
podáva skrze Svoje Slovo. To čo 
je potrebne, je uveriť Jeho Slovu. 
Vidno, že ľudia, ktorí to aj urobili, 
sú v rôznych vekových úrovniach 
- niekto v mladosti, iný zasa v 
starobe, ale uverili a vykročili 
na cestu života v spravodlivosti 
podľa Božieho slova. Na začiatku 
je v tom viditeľné nadšenie, chuť 
a žiadna bezradnosť tam nepatrí. 
Akoby na to nebol čas. To preto, 
lebo existuje vedomie o práci a 
presvedčenie, že pláca bude na 
konci. 

záľuba v hriechu vedie do 
bezradnosti

Lót nebol ako Sodomania - 
nehrešil, ale prísna blízkosť s 
hriešnou spoločnosťou ho urobila 
bezradným. V minulom storočí 
ľudia, ktorí vykročili na cestu 
života na základe Božieho slova, 
úplne zmenili svoj spôsob života, 
čo bolo na nich vidieť. Dnes je 
to inak, čo však neznamená, že 
je všetko aj pochybné, ale slovo 
Božie nám hovorí nasledovné:  

apoštol pavel bol stiesnený, 
ale nikdy bezradný

Apoštol Pavel vo svojich listoch 
hovorí o veciach, ktoré nám 
pomáhajú, aby sme v ničom 
neboli bezradní. Spomína aspoň 

4 veci, ktoré ho urobili silným:   
1.Neži už ty, ale Kristus v tebe. - 

Galatským 2:20 
Z hriešneho okolia sa nedokážeš 

poľahky dostať von, pretože 
celá zem je hriešna. To čo určite 
dokážeš, je žiť život podľa 
Božieho slova a vtedy bude žiť 
Kristus v tebe. 

2. Chovaj sa ako múdry. – 
Efezským 5:15  

Nech je tvoj spôsob správania 
sa, obliekania a rozprávania 
múdry. To ťa posilní a už nebudeš 
bezradný.  

3. Obleč na seba nového 
človeka. - Kolosenským 3:9-11

Obraznosť tohto verša 
poukazuje na prírodu ľudského 
a Božieho charakteru. Ak chceš 
byť čistý, nestačí iba oprášiť zo 
seba vonkajšiu viditeľnú špinu. 
Dokonalá čistota vyžaduje zmenu 
oblečenia.

4. Všetkým sa stal všetko. – 1. 
Korintským 9:19-23

 Lebo hoci aj slobodný od 
všetkých, dal som sa do služby 
všetkým, aby som čím viacerých 
získal. Židom som bol Židom, aby 
som Židov získal; tým, čo sú pod 
zákonom (bol som aj ja), akoby 
pod zákonom, hoci nie som pod 
zákonom, aby som získal tých, 
čo sú pod zákonom; tým, čo sú 
bez zákona (bol som), akoby bez 
zákona, hoci nie som bez zákona 
Božieho, keďže som pod zákonom 
Kristovým, aby som získal tých, 
čo sú bez zákona; slabým som 
bol slabý, aby som slabých získal; 

všetkým bol som všetko, aby som 
aspoň niektorých priviedol ku 
spaseniu.

Apoštol  Pavel vo svojom 
hlbokom presvedčení o večnom 
živote skrze vieru v Ježiša Krista 
a skrze poslušný život Bohu 
píše, že nie je bezradný, ani 
jeho život nežije v rozpakoch. 
Bol hotový urobiť všetko, 
aby niektorých priviedol ku 
spaseniu. Bol človekom, ktorý 
poznal zákon a pridŕžal sa ho 
od mladosti - Hebrej, Izraelita, 
Abrahámové semeno, podľa 
zákona bol obrezaný, hoci hovorí, 
že v Kristovi Ježišovi ani obriezka 
ani neobriezka nemá moc, ale 
nové stvorenie. (Galatským 5:6) 
Pavel neveril tomu, že obriezka 
má moc spasenia. Avšak čítajúc 
Skutky apoštolov v 15. kapitole 
spoznávame, že sa stretol s 
mladým mužom, ktorý sa volal 
Timotej. To bol syn nejakej 
veriacej ženy Židovky a otca 

Gréka. Už vtedy 
“veriací” ľudia, 
podobne ako 
Timotejova matka, 
nepokladali sa 
za tých, čo držia 
zákon, ale za tých, 
čo uverili v Ježiša. 
P r a v d e p o d o b n e 
aj Timotej uveril 
ďakujúc svojej 
matke, skôr ako 
čo sa stretol s 
Pavlom. Pavel 

chcel, aby Timotej šiel s ním na 
cestu a obrezal ho pred Židmi, 
lebo všetci vedeli, že jeho otec 
bol Grék. Neskoršie bol Timotej 
pomenovaný ako duchovný syn 
apoštola Pavla, pretože nastúpil 
do jeho služby a jeho život sa stal 
silným svedectvom pre iných. 

Ale to všetko robím 
pre evanjelium.

         Vladislav Širka
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Tento príznak je podporovaný 
jasným biblickým učením, že náš 

Boh rád dáva. Prečítajme si niečo o 
tom, čo Biblia hovorí o Bohu a o Jeho 
daroch: 

„Len dobrý údel a len dokonalý dar 
pochádza zhora od Otca svetiel, u 
ktorého nieto premeny ani zatienenia 
(pre) odvrátenie sa.“ List Jakuba 1:17

 „Lebo Hospodin dáva múdrosť, 
z Jeho úst je poznanie i rozvaha.“  
Príslovia 2:6

 „On dopomáha utláčaným k právu 
a hladným dáva chlieb. Hospodin 
vyslobodzuje uväznených.“    Žalm 
146:7

„Ale aj toto, že človek môže jesť a piť, 
zakúsiť dobré veci pri svojej námahe, 
je Božím darom.“  Kazateľ 3:13

 „Ale vďaka Bohu, ktorý nám dal 
víťazstvo v našom Pánovi Ježišovi 
Kristovi.“ 1. List Korintským 15:57

 „A odpovedal im Peter: Kajajte sa! A 
nech sa každý z vás dá pokrstiť v meno 
Ježiša Krista na odpustenie hriechov. 
A prijmete dar Ducha Svätého.“ Skutky 
apoštolov 2:38

 „Posluhujte si ako dobrí šafári 
rozličnej milosti Božej, každý tým 
duchovným darom, ktorý prijal.“    
Petrov 4:10

 „Keď teda vy, hoci ste zlí, viete dať 
dobré dary svojim deťom, o čo skôr 
dá Otec nebeský Ducha Svätého tým, 

ktorí Ho prosia!“ Lukáš 11:13
 „Lebo Boh neľutuje dary milosti a 

povolanie.“ Rimským 11:29
Tieto verše, spolu s mnohými inými, 

jasne poukazujú na to, že Boh je 
Darca. Nie je lakomý, ale má pôžitok 
z dávania. U Lukáša 12:32 Ježiš nás 
učí: „Neboj sa, malé stádečko, lebo 
zaľúbilo sa vášmu Otcovi dať vám 
kráľovstvo!“ Boh má veľký pôžitok keď 
dáva Svojim deťom. Dávanie je Preňho 
proste pôžitok. Nedáva z nutnosti, ale 
z lásky. Nedáva nám na základe našich 
vlastných zásluh, ale kvôli tomu, že 
je to neoddeliteľnou časťou toho, 
kým On je. Dávanie je prirodzeným 
rozšírením Jeho milujúcej povahy.

V 2. Liste Korintským 9:7 apoštol 
Pavel zapísal: „Každý (nech dá), ako si 
umienil v srdci, nie z neochoty alebo 
z prinútenia; lebo ochotného darcu 
miluje Boh.“ Boh sa teší z toho, keď 
Jeho deti dávajú s radosťou. Prečo je 
tomu tak? Verím, že sa Boh teší, keď 
Jeho deti dávajú, pretože keď dávame 
s radosťou, podobáme sa nášmu 
Otcovi. „Aký otec - taký syn“ je staré 
porekadlo, ale pravdivé. Keď dávame 
s radosťou, s milujúcim srdcom, sme 
zrkadlom nášho Otca, ktorý „tak 
miloval svet, že svojho jednorodeného 
Syna dal, aby nezahynul, ale večný 
život mal každý, kto verí v Neho.“ Ján 
3:16

S takým jasným biblickým 
pochopením Božej povahy 
a jeho lásky k dávaniu, mali 
by sme si byť pozorný, ako 
prosíme. Pravda Božieho 
Slova je, že On MILUJE 
dávať! Keďže je toto pravda, 
nepotrebujeme žobrať od 
Boha. Ak skutnočne veríme 
v Jeho Slovo, nepotrebujeme 
žobrať od Neho. Je to Jeho 
pôžitkom, aby uzdravil, 
požehnal, urobil zázraky, 

aby nás povolal a použil! On je 
radostný Darca! Mali by sme prosiť 
s rovnakou radosťou, vediac, že náš 
Otec miluje dávať!

 Keďže je Boh radostným Darcom, 
ktorý s túžbou a zámerom dáva 
Svojim deťom, úprimne si položme 
otázku – prečo Boh nedáva všetkým a 
vždy? Odpoveďou môže byť to, že Boh 
je hotový dať, ale mnohí ľudia nie sú 
hotoví prijať. Boží čas je perfektný a v 
našich životoch má správne miesto pre 
Svoje požehnanie. Biblia nám hovorí, 
že On je ochotný a pripravený dať. 
Jedine čo nám zostáva je pripraviť sa, 
aby sme aj prijali. Božie Slovo hovorí: 
„Boh sa pyšným protiví a pokorným 
dáva milosť.“ Poďme skúmať niekoľko 
príkladov Božieho dávania a ľudského 
prijímania z Biblie.

V Starom zákone, v 2. knihe Kráľov, 
v 7. kapitole, prorok Elizeus hovoril 
prorocké slovo Božím ľuďom. Po 
rokoch hladomoru vyhlasoval, že 
múka a obilie budú k dispozícii po 
veľmi nízkej cene a v hojnosti. Toto 
je fantastické slovo od Boha! Aké 
úžasné! Ale nasledovné verše hovoria 
o úradníkovi, ktorý bol veľmi blízko 
kráľovi. Tento úradník povedal: „Ak 
sám Boh otvorí okná neba, tak sa 
možno aj udeje táto vec.“ Potom 
Elizeus hovoril priamo k nemu a 
prorokoval, že tento človek to uvidí 
na vlastné oči, ale nebude jesť z tejto 
hojnosti. Písmo ďalej pokračuje s 
príbehom o štyroch malomocných, 
vyhnancoch z Božieho ľudu, ktorí ani 
len nepočuli o Elizeusovom proroctve. 
Štyria malomocní sa rozhodli, že 
pôjdu požiadať Sýrov o milosť. 
Mysleli si: „aj tak zomrieme, aspoň 
skúsme niečo iné!“ Tak potom odišli 
a našli nepriateľský tábor prázdny 
a opustený. Zjedli všetko čo chceli, 
a potom oznámili ľuďom správy o 
Božom veľkom víťazstve!

               
Jeden z najväčších príznakov kresťanstva je 

viera v osobného Boha, ktorý, ako ich Otec, 
má záujem o každodenný život Svojich detí.

Len dokonalý dar pochádza zhora od Otca svetiel

Perom kazateľa
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Známe slová, ktoré vyslovil Filip, keď povedal Natanaelovi: „Poď a viď!“
Filip akoby chcel povedať Natanaelovi, že mu nemôže vysvetliť úplne všetko 

o Ježišovi, a preto by bolo najlepšie, aby sa sám presvedčil. Vždy som bol toho 
názoru, že Filipova odpoveď: „Poď a viď“ bola najmúdrejšia odpoveď v tej 
danej chvíli. Filip to naozaj dobre povedal. Natanael nepotreboval filozofickú 
odpoveď a Filip to vedel. Preto ho vyzval, aby osobne prišiel k Ježišovi a skúsil 
kto On je. 

Predtým, než Filip vyzval Natanaela, čítame si, že Ježiš chodil a dvaja ľudia 
(Jánovi učeníci) ho nasledovali. Keď si ich Ježiš všimol, opýtal sa: „Čo hľadáte?“ 
A oni odpovedali otázkou: „Učiteľu, kde bývaš?“ Pán im odpovedal: „Poďte a 
viďte“. 

Filip, ktorý spoznal Ježiša, to iste iba o niečo neskôr povedal Natanaelovi. 
Akonáhle Filip spoznal Ježiša, začal používať Jeho slová. 
Keď spoznáš Ježiša, začneš hovoriť to, čo On hovorí. 
„A Ježiš obrátiac sa a vidiac ich, že idú za ním, povedal im: Čo hľadáte? A oni 

mu povedali: Rabbi (Učiteľu), kde bývaš? A on im povedal: Poďte a vidzte! A 
tak prišli a videli, kde býva, a zostali u neho ten deň; a bolo asi desať hodín.“ 
Ján 1:38-40

Učiteľu, kde bývaš?
Dnes si mnohí kladú podobnú otázku. Kde dnes býva Ježiš? 
Tak často povieme, že „kým Pán býval na tejto zemi, On konal to a to.“ Ale 

skutočnosť, že Pán odišiel k Otcovi, nenaznačuje, že prestal bývať aj na zemi. 
On dal zasľúbenie svojim, že je s nimi, že ich nenechá, ale bude v nich bývať. 
Kde je Ježiš? Ak si ho spoznal, On je v tebe. 

Sú ľudia, ktorí sa pýtajú kde je Ježiš a ty poznáš odpoveď. Môžeš povedať, aby 
si dobre všimli Božie deti a budú v nich vidieť Ježiša. Je Ježiš v tebe viditeľný? 
Ľudia chcú vidieť, kde býva Ježiš. Kde býva ten, ktorý uzdravuje? Býva v tebe 
a tak uzdravuje. Kde býva ten, ktorý odpúšťa? Býva v tebe a tak odpúšťa. Kde 
býva ten, ktorý preukazuje milosť? Býva v tebe, a tak preukazuje milosť. Kde 
býva ten ozajstný priateľ? Býva v tebe, a tak realizuje priateľstvo. Kde býva 
darca života? Býva v tebe, a tak daruje život. Keď niekto príde ku tebe, dovoľ 
mu, nech príde a vidí, že v tebe býva Ježiš. 

Tí dvaja, ktorí položili otázku, že kde Ježiš býva, odišli s Ním a Ján nám 
napísal, že keď videli kde býva, zostali s Ním a už sa aj zotmelo.                                           

Tento svet je v čoraz väčšej tme a čoraz viac ľudí zostáva vonku vo tme. Ježiš 
povolal tých dvoch, aby zostali s Ním a oni tak aj urobili. Dnes, kým sa zmráka 
čoraz viac, kýmkoľvek zostávame pri Ježišovi, máme istotu. Poď, viď a zostaň 
s Ním. Ježiš ponúka istotu, záchranu, odpustenie, uzdravenie, spasenie... Stačí 
prísť a vidieť. Keď prídeš a uvidíš, už sa nevrátiš späť, lebo 
pri Svetle sa dobre žije a tma už nel’aká. Filip prišiel a videl, 
Natanael prišiel a videl, tí dvaja prišli a videli, mnohí z nás sme 
prišli a videli a už nikdy nechceme odísť preč. Poď! Viď! Zostaň 
s Ježišom!    

            Dan Tomášik

Kde býva Ježiš? 
„a Ježiš obrátiac sa a vidiac ich, že idú za ním, povedal 

im: čo hľadáte? a oni mu povedali: rabbi (učiteľu), 
kde bývaš? a on im povedal: poďte a vidzte!...

Perom kazateľa

Rozdiely medzi štyrmi 
malomocnými a kráľovým 
úradníkom sú úžasné:

Úradník bol v prítomnosti silného 
Božieho proroka. Od Boha počul 
priame slovo o víťazstve, no                              
predsa mu neveril. Štyria malomocní 
nikdy ani len nepočuli slovo od Boha, 
no predsa boli nástrojmi, ktoré 
Boh použil, aby priniesol víťazstvo 
Jeho ľudu. Úradník bol veľmi silný a 
vplyvný. Poznal kráľa veľmi dobre. 
Štyria malomocní boli vyhnanci.

Tieto rozdiely sú dôkazom, že 
Písmo je pravdivé. „Boh nie je 
prijímačom osôb!“ - Rímským 2:11. 
Boh žiadal priniesť víťazstvo, čo aj 
urobil! Ale schopnosť osôb prijať 
Jeho víťazstvo je tá, ktorá určí ich 
osud. Jednoducho, štyria malomocní 
prijali vieru! Pochybnosť a aroganciu 
odmietli!

V evanjeliu podľa Marka 10:15 
Ježiš povedal: „Veru vám hovorím: 
Kto neprijme kráľovstvo Božieho 
ako dieťa, nikdy nevojde doň.“ 
Prirodzene, deti veria v to, čo 
im rodičia povedia, že je pravda. 
Čokoľvek otec sľúbi, dieťa tomu 
uverí! Veria tomu, pretože DÔVERUJÚ 
slovám ich rodičov. Deti nebudú 
prosiť niečo, keď sa domnievajú, či 
im to otec vôbec chce dať. Keď však 
vedia, že je Otcova vôľa dať im dobré 
dary, tak sa bez váhania opýtajú, 
očakávajúc, že to aj dostanú. O koľko 
viac by Božie deti mali bez váhanie 
prosiť a očakávať, že to príjmu, keď 
prosia podľa vôle svojho Otca? Lukáš 
12:22 hovorí, že je Otcovi pôžitkom 
dať nám kráľovstvo. Ako veriace 
deti, mali by sme prosiť za všetko, čo 
je v kráľovstve – láska, radosť, pokoj, 
uzdravenie, vyslobodenie, sila, 
pomazanie a ešte k tomu omnoho 
viac! 

Bratia a sestry, náš veľký Boh ešte 
vždy túži konať veľké veci! Jeho sila sa 
nezmenila. Pevne verím v skúmanie 
Pravdy Božieho Slova, ale tí, ktorí Ho 
vzývajú, musia Ho vzývať v duchu 
a v pravde. Sila Božieho Ducha a 
jej prejav si vyžadujú jednoduchú 
vieru, aby to bolo vykonané. Musíme 
veriť, že On je všetkým, čo povedal 
vo Svojom Slove! On je Lekárom! On 
je Vysloboditeľom! On je Spasiteľom! 
Poďme tomu 
jednoducho veriť 
a prosme, až kým 
nepríjmeme! Učme 
sa byť dobrými 
prijímačmi Božích 
sľubov.

         Adam Hunley



Keď mal 48 rokov, J. S. Bachovi sa do rúk dostala kópia 
Lutherovho trojdielneho prekladu Biblie. Bdel nad ňou, 

akoby bola jeho dávno strateným pokladom. Zdôrazňoval 
pasáže, opravoval chyby v texte, vpisoval chýbajúce slovká a 
robil si poznámky na okrajoch. Pri 1. Kronickým 25, kde sa 
hovorí o rozdelení Dávidových spevákov do skupín, napísal: 
“Táto kapitola je skutočným základom hudby, ktorú Boh 
ľúbi.”. Ďalej pri 2. Kronickým 5:13, kde sa hovorí, ako speváci 
a hudobníci v chráme slávili Boha, napísal: “Pri prednese 
hudby s hlbokou úctou, Boh je vždy po ruke s jeho láskavou 
prítomnosťou.”

Raz jeden učenec o Bachovi povedal, že ako hudobník bol 
“opravdovým kresťanom, ktorý žil s Bibliou,” a okrem toho, 
že v období baroka bol najväčším skladateľom, organistom a 

jedným z najproduktívnejších géniov v dejinách hudby, Bach 
bol predovšetkým teológom. Narodil sa a študoval v Eisenachu 
(v tej istej škole, kde študoval aj Martin Luther), a patril do 
rodiny, ktorá v siedmich generáciách mala 53 významných 
hudobníkov. Ale hudba pre Bacha nikdy nebola iba hudbou. 
Takmer tri štvrtiny jeho viac ako tisícovej skladby boli 
napísané pre cirkev. Popri jeho hudobnom nadaní, oddanosti 
Kristovi a vplyvu jeho hudby, v mnohých kruhoch bol známy 
ako “piaty Evanjelista.”

No celkovo, Bachove komentáre zdôrazňujú ústrednú úlohu, 
ktorú by hudba mala mať pri uctievaní Boha.

Ste rozmýšľali nad tou skutočnosťou, že Boh stvoril pieseň? 
Kološanom 1:16 hovorí: “To všetko je stvorené skrze Neho a 
cieľom Neho.” To znamená, že je hudba stvorená Bohom a pre 
Boha. Job 38:7 hovorí, že keď Boh stvoril zem, tam boli anjeli 
a spievali piesne Stvoriteľovi. Rozmýšľajme o tom! Boh pre 
nás utvoril predivný nástroj, za ktorý sa Mu môžeme zavďačiť 
oslavou, zvestovaním Jeho dobroty a podporovaním jeden 
druhého. 

Biblia je plná veršov, ktoré hovoria o oslavovaní Pána hudbou, 
ktorá nás vyzýva spievať Pánovi a o Pánovi. Žalm 40:3 hovorí: 
“A dal do mojich úst novú pieseň, chválu nášmu Bohu.” Vidno, 
že Boh nám dal nielen dar hudby, ktorú stvoril na Svoju slávu, 
ale tiež dáva novú pieseň do našich úst – dáva nám nové veci, 

ktorými Ho môžeme oslavovať. Spomeň si na jeden príbeh 
vo svojom živote, keď ťa Boh prekvapil. Odpovedal na tvoju 
modlitbu, ktorou si sa Mu prihováral počas osláv, alebo ti dal 
odpoveď už predtým, než si Ho oslovil. Prekvapil ťa. A čo si ty 
v tej chvíli urobil? Začal si Ho oslavovať ako nikdy dovtedy. Dal 
úplne novú pieseň do tvojich úst, ktorá zjavuje Jeho dobrotu. 

Slovník (merriam-webster) definuje oslavu ako prejav 
súhlasu alebo obdivu, odovzdávanie vďačného uznania ako akt 
uctievania. Oslavovať znamená ctiť, vzdávať česť. Uctievanie 
Boha znamená odovzdávať Bohu to najlepšie, čo On dal nám. 
Dávajme pozor na to, čo robíme s tým, čo máme. Kedykoľvek 
dostaneme požehnanie od Boha, ďakujme Mu chválou a úctou 
- nech je to náš dar lásky. Ak si všetky požehnania hromadíme 
iba pre seba, zmenia sa na duchovnú hnilobu, ako keď manna 
vyšla na zmar, keď sa nahromadila (pozri 2. Mojžišovú 16:20). 
Boh nám nikdy nedovolí držať duchovné požehnanie iba pre 
seba. Je dôležité vrátiť požehnanie Jemu, aby mohol požehnať 
aj iných.

Jeden zo spôsobov, ktorým prejavujeme chválu a slávu 
Bohu, je pieseň. Ak si zapojený do služby hudby vo svojom 
lokálnom zbore, pozvaný si viesť druhých k oslave Pána Ježiša 
so sústredeným srdcom a dušou na Neho, a tak pripravuješ 
cestu pre kázanie Božieho slova. Je to predivná zodpovednosť. 
Dnes totiž ľudia majú mylný dojem, že hlavný dôvod, prečo sa 
zúčastňujeme na bohoslužbe je “získať niečo na službe” skôr, 
než ísť tam s cieľom ucitevať Boha. Je to sebecký motív. Dôvod, 

prečo sú ľudia nespokojní s bohoslužbami je, že ich dôraz nie 
je na správnom motíve samotného príchodu na bohoslužby, 
ktorým by predovšetkým malo byť uctievanie Boha. Ľudia 
chcú “robiť svoje vlastné veci” počas uctievania. To, čo Biblia 
hovorí o uctievaní, pre mnohých má malý význam, pokým sú 
oni sami šťastní a cítia sa dobre. Musíme dávať dôraz na to, čo 
Boh hovorí o tom, aké má byť uctievanie vzhľadom na to, ktoré 
Mu my častokrát ponúkame. 

Stíšme sa pred Pánom a oslavujme Ho v 
duchu a pravde. Používajme ten nástroj, ktorý 
tak predivne utvoril, aby sme zvestovali Jeho 
dobrotu. 

Slúž Hospodinovi s radosťou! Poď pred Jeho 
tvár s plesaním! Žalm 100:3

                                                     Vlastimír Pintír

10

…stvorené skrze 
Neho a cieľom Neho

Perom kazateľa

“Pri prednese hudby s hlbokou úctou, Boh je vždy po 
ruke s jeho láskavou prítomnosťou.” 

   Johann Sebastian Bach

boh pre nás utvoril 
predivný nástroj, za ktorý 
sa mu môžeme zavďačiť 

oslavou, zvestovaním Jeho 
dobroty a podporovaním 

jeden druhého. 

dôvod, prečo sú ľudia nespokojní s bohoslužbami 
je, že ich dôraz nie je na správnom motíve samotného 

príchodu na bohoslužby, ktorým by predovšetkým 
malo byť uctievanie boha. 
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Kázal som v Houstone (Texas), keď do miestnosti 
zrazu vošla žena, nosiac na pleci plachtu. Pýtal 
som sa, čo by mohlo v tej plachte byť. Prišla ku 
javisku a batoch položila na podlahu. Akurát som 
celkom dobre kázal, no a potom mi táto narušila 
kompletné bohoslužby! Keď rozbalila plachtu, 
mal som čo vidieť: V plachte ležal jej manžel. Vážil 
iba dvadsať šesť kilogramov.

Povedala mi: „Môj manžel niekedy vážil 
deväťdesiat kilogramov.“

V ten večer sa podobal živej kostre. Zápach jeho 
choroby ma takmer zrazil k zemi. Vedel som, že 
trpí rakovinou. Žena povedala: „Kazateľ, celú noc 
som cestovala do Houstona. Teraz vykonaj to, k 
čomu ťa Boh povolal, aby si konal – uzdrav tohto 
človeka!“

Bola to jedna 
z tých situácií, 
ktoré nám 
p o m á h a j ú 
pochopiť či 
naozaj sme 
povolaní a 
vyslaní do 
služby, alebo 
sme do nej 

vošli na vlastnú päsť. Myslíš si, že Boh sklame 
takú vieru? Nechcel som hneď zložiť ruky na 
chorého. Biblia hovorí, aby sme na nikoho rýchlo 
neskladali ruky. Chcel som sa ešte niečo o ňom 
dozvedieť.

„Prichádzame z New Orleansu“, povedala žena. 
„Lekár mi včera povedal, že môjmu manželovi 
zostali sedemdesiat dve hodiny života. Dvadsať 
štyri hodiny už prešli, čo znamená, že nám 
zostalo už iba štyridsať osem hodín. Ako náhle 
mi to zvestoval, povedala som mu, že manžela 
zaveziem do Houstonu. Myslel si, že ho zavediem 
k špecialistovi pre rakoviny, tak ma začal 
presviedčať, že on mi povie to isté. Neustále 
opakoval, že mu zostali iba tri dni života. To si vy 
myslíte, odpovedala som.“

To je ale viera, či nie? Niekedy jednoducho musíš 
zostať sám a pevne sa držať Božieho sľubu.

Lekár jej povedal, že nechce, aby jej manžel 
odišiel z nemocnice, na čo mu ona odpovedala: 
„Je to môj manžel a podpíšem, že som ho vzala 
na vlastnú zodpovednosť.“ Nie je to práve osoba, 
akú by sme všetci chceli mať pri svojom boku? 
Veľká väčšina žien by sa chcela zbaviť starého 
darebáka, no táto povedala: „Je to môj človek a 
nedovolím, aby si ho diabol dostal!“

Lekár znova naznačil, že každý špecialista sa 
zhodne s jeho tvrdeniami.  

„Nezavediem ho ku žiadným špecialistom,“ 
vysvetľovala žena, „ale k Božiemu človekovi.“

„Komu?“
„K Božiemu človekovi.“
„Ja neverím tým veciam,“ dištancoval sa lekár.
„Ani nemusíte. Ide tu o môjho manžela. Ja verím 

v Božie uzdravenie.“
Nech sa každý človek a každý zlý duch ukáže 

Svedectvo 

Človek v plachte
Viera sa nikdy nevzdáva, ale vždy hľadá nové spôsoby, prijímajúc odpovede od Boha. 
Nikdy nesedí v zhromaždení, ale kráča po vode.
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klamárom!
„Podpíšem, že ho odvádzam na vlastnú 

zodpovednosť,“ zopakovala a lekár sa jej vyhrážal, 

že schová manželov odev. 
„Ak to urobíte, ukradnem vám plachtu a 

zaveziem ho v nej,“  rozhodne povedala.
Pozrel som sa na plachtu a spozoroval som tam 

meno nemocnice. Naozaj ju ukradla! Viera sa 
nikdy nevzdáva, ale vždy hľadá nové spôsoby, 
prijímajúc odpovede od Boha. Nikdy nesedí v 
zhromaždení, ale kráča po vode. Koná na základe 
Božieho Slova a hovorí: „Áno, Pane, prijímam 
odpoveď na modlitbu.“  Boh nemôže sklamať a ja 
verím všetkému, čo povedal.

Žena mi povedala: „Brat Schambach, prerušme 
rozhovor! Polož ruky na neho, aby bol uzdravený!“

Nemohol som sa pozerať na neho, pretože mi 
zápach jeho tela udieral do tváre. Musel som 
otočiť hlavu, ale som sa ho dotkol a povedal 
som: „Ty nečistý duchu! Zaklínam ťa v koreni v 
Ježišovom mene a prikazujem ti, aby si zomrel a 
opustil toto telo!“

Človek bol v pozdnej štyridsiatke. Diabol zabíja 
ľudí predčasne. Zlodej prichádza, aby kradol, 
zabil a zničil. Videl som jeho medzníky na tom 
tele, ale nechcel som dovoliť, aby ho zlodej dostal.

Ešte som pridal: „V Ježišovom mene, ja ničím 
diabolské pôsobenie!“ Potom som ho prikryl 
plachtou, otočil som sa k žene a povedal som jej: 
„Vezmi ho odtiaľto! Je zdravý.“

Jej manžel sa nepostavil a nezačal chodiť. Mal 
iba dvadsať šesť kilogramov a bol samá kosť a 
koža. Žena ho zdvihla, položila na svoje rameno 
a kráčala smerom k východu. Nepočkala ani na 
dobroľný príspevok. Keď bola na pol cesty odo 
dverí, ešte sa otočila a povedala: „Dovidenia, brat 
Schambach. Uvidíme sa v New Orleansi!“

Po šiestich mesiacoch sme postavili svoj stan 
v New Orleansi. Prvého večera mi padol do očí 
veľký človek, ktorý do stanu vošiel tesne pred 
začiatkom bohoslužieb. Bol vysoký asi 180 
cm a vážil zhruba deväťdesiat kilogramov. Mal 

oblečené celkom nové modré šaty. Nevedel som, 
kto to je. Prišiel ku javisku, vyliezol hore a ja som 
sa pýtal, prečo mu dozorcovia vobec dovolili, aby 
to urobil. Iste ich Svätý Duch jednoducho pripevnil 
k zemi, lebo ani jeden z nich sa vobec nehýbal. 
Inak, na javisko nedovoľujeme ísť nikomu. Prišiel 
ku mne, schytil ma a zdvihol z podlahy. „Daj ma 
dolu!“ vykríkol som.

„Ja som človek, ktorý ležal v plachte,“ povedal.
„Znova ma zdvihni!“ jasal som. „Poďme tancovať.“
Nie je to nádherné?
Po šiestich mesiacoch, po modlitbe, znova 

mal svoju telesnú hmotnosť. Ani nevedel, že 
manželka ho zaviedla do Houstonu. Vtedy bol 
takmer mŕtvy. No, keď sa vrátili do New Orleansu, 
manželka ho zaviedla do nemocnice a lekári 
nedokázali odhaliť ani stopy po rakovine. Keď 
som v ten večer prehovoril k rakovine, jeho telu 
som vyslovil život vzkriesenia. Hovoril som vrchu 
a veril som, že Boh učiní zázrak. Považoval som 
to za vyriešenú situáciu. Keďže Boh hovorí, že je 
Lekár, považoval som, že mám právo nazvať toho 
človeka zdravým. Aj ty rob to isté! Prikazuj, aby sa 
veci diali v Ježišovom mene a svojím vyslovením 
ich povolaj jestvovať!

„Lebo nie je nám zápasiť s krvou a s telom, ale 
s kniežatstvami, mocnosťami, so svetovládcami 
temnosti tohoto veku, s duchovnými mocami 
zlosti v ponebeských oblastiach.“ Efezským 6:12

„Piati z vás budú honiť sto, a sto z vás bude honiť 
desať tisíc, a vaši nepriatelia padnú pred vami 
pod meč.“  3. Mojžišova 26:8

Prečo?
„Vy ste z Boha, dieťatká, a zvíťazili ste nad ními, 

pretože ten, ktorý je vo vás, je väčší ako ten, ktorý 
je vo svete.“   1. Jánova  4:4

Svedectvo z knihy „Zázraky“ R.W.Shambach
Preložila: Kristína Uramová

viera sa nikdy nevzdáva, ale vždy hľadá 
nové spôsoby, prijímajúc odpovede od boha. 

aj ty rob to isté! prikazuj, aby sa veci diali 
v Ježišovom mene a svojím vyslovením ich 

povolaj jestvovať!
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Svedectvo 

Náhoda alebo odpoveď?

Pokojne si vezmite náš časopis, 
niekto iný už zaplatil náklady 

na tlač! Čítajte! Ak prešiel deň a nič 
ste neprečítali, premárnili ste deň! 
- Takto som sa pokúsil povzbudiť 
ľudí, aby čítali.

Neďaleko mňa stála žena, ktorá 
predávala ovocie. Pozorne sa dívala, 
ale nepovedala ani slovo. A tak 
som ju oslovil ako prvý: „Môžete 
si prečítať náš časopis...“ Ešte veta 
nedoznela a už odznela odpoveď 
v srbčine: „Neviem po slovensky. 
Som z južnej strany Dunaja. Rada 
by som prečítala to „Manna“.

Keď zakončila jej svedectvo, veľmi 

som Bohu ďakoval. Myslím si, že 
bude aj pre teba užitočné.

„Moji rodičia ešte v mladosti odišli 
za prácou do Nemecka. Pracovali, 
šporili a prinášali peniaze do 
malej horskej dediny. Stavali si 
dom. Môj otec vždy túžil bývať vo 
svojom vlastnom dome, ako zvykol 
hovoriť: „V centre.“ Preto v centre, 
lebo si dom postavili uprostred 
dvora. Viedla k nemu cestička a 
hadil sa chodník. Narodila som sa 
v Nemecku. Keď som mala desať 
rokov, matka vážne ochorela a 
uznali, že bude pre ňu najlepšie 
ak sa vráti domov a posledné 
dni života, aby si užila vo svojom 
domove. Otec nechcel zostať sám a 
preto si dal vysadiť ovocný sad a žili 
sme spolu ešte niekoľko mesiacov. 

Pred našim domom tiekol potôčik 
vedľa cesty. Za horúcich dní často 
vyschol. Tento rok bol daždivý a 
stal sa potokom. Naše ovocie som 

predávala na trhoch a jarmokoch. 
Na jednom jarmoku prešiel vedľa 
mňa mladík, ktorý ponúkal knihy. 
Hovoril: „Kniha nad knihy, kniha 
pravdivých príhod, kniha života!“ 
Rozdával na jarmokoch Biblie. Ľudia 
komentovali, kládli všelijaké otázky 
o Biblii a často sa aj posmievali, 

kým hovorili, že to 
napísali ľudia a preto 
sa nastoľuje otázka, 
či sú príhody naozaj 
pravdivé.

Prosila som si jednu 
a mladík mi ju podal 
s úsmevom. Myslela 
som si, že po toľkom 
množstve prečítaných 
kníh, môžem prečítať 
aj túto. Ešte ju nikto 
neotvoril a nikto z 
nej nečítal. Otvorila 
som niekde v polovici 
a prvé slová, ktoré 
som si mohla prečítať 

boli: „Púšťaj chlieb svoj po vodnej 
hladine, lebo po mnohých dňoch 
ho nájdeš.“ Nevedela som, čo by to 
mohlo znamenať. U nás sa to nerobí 
tak, aby sa chlieb púšťal po vodách. 

Bol mesiac máj. Slnko sa nedalo 
vidieť niekoľko dní. Sedeli sme vo 
svojich domoch, kým neprestávalo 
pršať. Keďže sa nič nedalo robiť, 
začala som čítať Bibliu. Zase sa 
mi otvorila na tej strane, kde píše: 
„Púšťaj chlieb svoj po vodnej 
hladine, lebo po mnohých dňoch ho 
nájdeš.“ Čítala som pre mňa trochu 
nepochopiteľný spôsob opisu. 
Začiatok o stvorení sa mi veľmi 
páčil. 

Keď som sa jedno ráno pozrela 
von oknom, predesila som sa. 
Ulica bola rieka a náš dvor jazero. 

Hladina vody čoraz viac stúpala 
a bola veľmi špinavá. Povodeň sa 
tak rozmohla, že niektoré domy 
padli. Voda hučala a silné vlny 
niesli rôzne veci. Premýšľala 
som o tom, aká je realita života. 
Susedov dom sa mi pred očami 
zrútil. Videla som mŕtve zvieratá, 
plechové brány, celé stromy. Či sa 
to opakuje potopa? Či je pravda 
to, čo Biblia hovorí? V televízii náš 
predseda vlády povedal, že je to 
katastrofa biblických rozmerov. 
Neviem opísať aké myšlienky sa 
mi rojili v mysli. Vždy sa mi vracala 
myšlienka, či je to naozaj kniha 
pravdivých príhod.

Po niekoľkých dňoch dážď stíchol. 
U nás voda stúpla až po prah domu, 
ale do domu sa nedostala. Otvorila 
som dvere na vchode do domu. 

Pri prahu bola nejaká schránka 
aké bývajú šperkovnice. Keď som 
otvorila, našla som v nej knihu a 
niekoľko rukov napísaných listov 
po nemecky. Zbledla som od údivu, 
keď som prečítala názov knihy: „A 
predsa, Biblia má pravdu!“ Tvrdý 
obal modrej farby a zlatisté slová. 
„A predsa, Biblia má pravdu“ bol 
pre mňa v tej chvíli dar od Boha. 
Dostala som odpoveď týkajúcu 
sa pravdivosti knihy. Neviem, kto 
pustil chlieb po vodnej hladine, 
ale ja som našla. Som presvedčená, 
že to nebola náhoda, ale priama 
odpoveď na moju otázku.“

Môj komentár znel: „Potok ti 
oznámil.“

Pre mňa bol tento príbeh veľmi 
silný. Som presvedčený, že Boh 
má spôsob dostaviť 
odpoveď na všetky 
životné otázky, ak 
úprimne žiadame.

         
  Ján Tomášik, st.

Boh má spôsob dostaviť odpoveď na všetky životné otázky, ak úprimne žiadame.

„kniha nad knihy, kniha 
pravdivých príhod, kniha 

života!“ 

Sedeli sme vo svojich domoch, 
kým neprestávalo pršať. keďže 
sa nič nedalo robiť, začala som 

čítať bibliu.
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aby kresťanské manželstvo žilo podľa 
božej vôle a podľa Jeho slova - manželia si 
musia byť navzájom úprimní. 

Keďže sme len ľudia, chyby sa stávajú a manželia 
sa častokrát previnia jeden voči druhému. Tých 
previnení, menších či väčších, môže byť mnoho, preto 
je potrebné venovať sa im a nie ich ignorovať, 
pokúsiť sa poradiť si s nimi a popracovať na 
sebe, aby sa neopakovali.

Jediná náprava narušeného manželského 
vzťahu dôsledkom dopustenia sa chyby 
manžela voči manželke alebo naopak, 
je odpúšťanie, ale aj postavenie vinníka 
zoči-voči s jeho vinou. Je to nevyhnutné, 
aby manželská zmluva zostala pevná a 
neporušená.

Keď si čítame v Starom zákone, ako často 
izraelský ľud zlyhal a porušil svoje zmluvné 
záväzky, často sme až udivení. No, predsa, či 
Boh opustil ten svoj ľud pre jeho prehrešenia? 
Nie! Z druhej strany, či Boh ignoroval ich 
chyby? Odpoveď je znovu nie. Boh vždy 
konfrontoval Izrael s jeho neúspechmi, ale 
vždy im bol ochotný aj odpustiť. 

V manželskom zväzku dve veci sú veľmi 
dôležité: konfrontácia a odpúšťanie. 

Konfrontovať, totižto postaviť osobu zoči-voči jeho 
skutku znamená, že tú osobu považujeme zodpovednú 
za ten skutok. Odpúšťanie znamená – ochota odňať 
z nej vinu a pokračovať dalej v nežnom, silnejšom 
vzťahu.

Nikto z nás nie je dokonalý. Častokrát sa nám nedarí 
dodržiavať svoje zmluvné záväzky, ktoré sme si 
navzájom sľúbili. Také zlyhania nemusia hned zničiť 
alebo roztrhnúť manželskú zmluvu, ale si vyžadujú 
konfrontáciu a odpustenie. Ignorovanie previnení 
nášho partnera rozhodne nie je cesta k úspešnému 

rozvoju nášho manželstva.
Manželská zmluva nepozná postoj: “Usmej sa a 

vydrž!” Naopak, osoba úplne zasvätená manželskej 
zmluve hovorí: “Tak veľmi ťa milujem, že sa nemôžem 
pozerať na to, ako búraš našu manželskú zmluvu. 
To, čo robíš ma hlboko zraňuje, ale ochotný/ochotná 
som ti odpustiť. Môžeme, prosím ťa, obnoviť našu 
manželskú zmluvu?”

Také odpustenie nachádzame v 1. liste Jánovom 
1:9 - “Ak vyznávame svoje hriechy, On je verný a 
spravodlivý, aby nám odpustil hriechy a očistil nás od 
všetkej neprávosti.” Božie odpustenie nepocítime, až 
pokým nevyznáme svoje hriechy. 

Konfrontácia sa nemá konať na drsný a špatný 
spôsob. Ona má poukázať partnerovi, že vás jeho 
konanie urazilo, ranilo, že vám spôsobil bolesť, ale 
dáva mu príležitosť, aby to svoje konanie objasnil. 
Potom sa vysvetlí, že možno partner ani nerobil zle – 
iba to tak vyšlo, alebo ak áno, tak môže vysvetliť prečo. 
A tak má príležitosť priznať svoju chybu a poprosiť o 
odpustenie.

Odpustenie druhému partnerovi by malo prísť 

Kresťanská rodina 

KONFRONTÁCIA 
a

odpúšťanie 
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ihneď a úprimne. Odpustenie nie je iba cítenie, je to 
sľub, ktorý treba dodržať.

Niektorí ľudia ťažko odpúšťajú. Sú to ľudia, ktorí sú 
prísni najprv voči sebe samým a potom aj k iným. Tak, 
ako majú veľké očakávania od seba samych, aj od iných 
si veľa sľubujú. No oni musia pochopiť, že odpustenie 
je prísľub, že viac ti tú chybu nebudem počítať. Priznal 
si sa, teda ja to budem akceptovať tak, ako keby sa to 
nikdy nebolo stalo. 

Ak náš partner aj naďalej opakovane robí rovnaké 
chyby, môžeme sa pokúsiť rozhovorom dospieť 
ku koreňu jeho problému, prečo to stále opakuje. 
Väčšinou sú v tom nejaké emočné príčiny. V takom 
prípade je dobre požiadať o radu svojho pastiera, alebo 
kresťanskú poradenskú službu, napr. psychologickú... 
A nanajvýš, treba sa venovať zvláštnej modlitbe pre 
túto vec. Boh je mocný pomôcť a vyriešiť takúto 
potrebu. Hlavne treba, na citlivý, jemný spôsob, 
poradiť partnerovi, aby zodpovedne popracoval na 
svojom probléme a hľadal preň riešenie.

ČISTÉ SVEDOMIE
Okrem odpúšťania, pre kresťanský manželský život 

čisté svedomie je tiež veľmi dôležité a je aj úzko späté 
s odpúšťaním. 

V Svätom písme je čisté svedomie označené ako 
jedno z najdôležitejších náčiní pre úspešné duchovné 
pôsobenie.

Definícia čistého svedomia je, keď vnútorná 
duchovná sloboda vzťahujúca sa na Boha a iných, a 
ktorá pochádza z poznávania Božej svätosti, nie je 
narušená zlou myšlienkou alebo zlým skutkom. Tiež, 
keď nik nemôže ukázať prstom na nás a povedať: 
“Urazil si ma a nikdy si nepoprosil o odpustenie”.

Pri získavaní čistého svedomia najväčšou prekážkou 
je pocit, že ten, ktorého sme my urazili, je takisto vinný 
ako my, možno aj viac. Veľmi je dôležité, aby sme si 
uvedomili a priznali naše chybné konanie tomu, voči 
komu sme sa previnili. No, najdôležitejšie je zmeniť 
svoj postoj, ktorý spôsobil náš zlý skutok. Musíme sa 
naučiť sebakritickosti, aby nás nemuseli kritizovať 
iní.

Ako veľmi potrebujeme čisté svedomie v našom 

kresťanskom a tiež v manželskom živote, hovorí 
nám Božie slovo zapísané v 1. List Timoteovi 1:5 - 
“Cieľom prikazovania je láska z čistého srdca, dobrého 
svedomia a z nepokryteckej viery.”

Apoštol Peter tiež vysvetľuje, ako veľmi je významné 
čisté svedomie: “V tichosti a s bázňou majúc čisté 
svedomie, aby tí, čo potupujú vaše cnostné správanie 
v Kristovi, práve v tom boli zahanbení, v čom vás 
ohovárajú.” 1. list apoštola Petra 3:16

Aj na naše zdravie a fyzický výzor vplýva na čisté či 

nečisté svedomie. Žalmista v Žalme 32 hovorí takto: 
“Blahoslavený, komu je odpustený priestupok a hriech 
prikrytý! Blahoslavený človek, ktorému Hospodin 
nepočíta vinu, a v jeho duchu nieto ľsti! Keď som 
mlčal, práchniveli mi kosti počas môjho ustavičného 
stonania, lebo dňom i nocou ťažko doliehala na 
mňa Tvoja ruka, životná sila sa mi obrátila na letnú 
vyprahnutosť. Vtedy som Ti vyznal svoj hriech 
a nezastrel som svoju vinu. Riekol som: Vyznám 
Hospodinovi svoje priestupky! A Ty si odpustil vinu 
môjho hriechu!”

Z čistého svedomia vyplýva úprimná poníženosť. 
Ona je tá správna kvalita pre budovanie priateľských, 
príbuzenských a manželských vzťahov. Aj s Bohom 
môžeme mať ten správny vzťah len vtedy, keď si 
zaumienime vo svojom srdci, čo potom aj vykonáme 
– že si vyriešime veci s tými, voči ktorým sme sa 
previnili.

Ako veľmi Bohu záleží na našom vyznaní a čistom 
svedomí čítame v Prísloviach 28:13: ”Keď povstávajú 
bezbožní, ľudia sa skrývajú, keď však zahynú, 
spravodliví sa množia.” 

Ku získaniu čistého svedomia, dobrá rada je, aby 
sme vykonali nasledovné: Urobme si listinu tých, voči 
ktorým sme sa prehrešili alebo ich urazili. Napíšme 
ich mená tým poradím, ako závažné naše urážky k 
nim boli. Potom sa modlime k Bohu, aby nám On 
odpustil tie viny, a aby nám dal silu a múdrosť, keď 

ich budeme prosiť o odpustenie, a aby Jeho milosť 
bola vtedy s nami. Potom, keď prosíme o odpustenie 
tie osoby, ktoré sme urazili, pozorne vyberajme slová, 
ktoré pritom používame. Veci treba pomenovať 
pravým výrazom, neumenšovať náš zlý skutok. Naše 
slová majú vyjadrovať opravdové kajanie a úprimnú 
pokoru.

Pokora je veľmi dôležitá, lebo pýcha je tá, ktorá iba 
hľadá spoluvinníka a uisťuje, že nie ste len vy sami na 
vine.

Keď sa voči niekomu prehrešíme a potom ho 
prosíme o odpustenie, môže sa stať aj to, že nám tá 
osoba neodpustí. Našou úlohou je byť naozaj úprimní, 
aby tá osoba videla, že sme naozaj 
zmenili svoj stav mysle a skutkov, 
a ak neodpustí – dovoliť Svätému 
Duchu, aby ju v to skrze naše dobré 
skutky uistil.

     
        Anna Andrášiková

z čistého svedomia vyplýva úprimná 
poníženosť. Ona je tá správna kvalita pre 
budovanie priateľských, príbuzenských a 

manželských vzťahov
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mimochodom mimochodom mimochodom mimochodom

 1. Služba Bohu vyžaduje pokoru
Tak zmýšľajte medzi sebou, ako aj Ježiš 
Kristus... - Filipským 2:5
v pokračovaní tohto listu, Pavel napísal, že 
sa Ježiš vzdal hodnosti, vzal na seba podobu 
služobníka, ponížil sa a bol poslušný až do 
smrti na kríži. 
keď je niekto známou osobou, očakáva, že 
mu iní budú slúžiť. Ale keď sme kristovými 
nasledovníkmi, sme povolaní k tomu, aby 
sme my slúžili. vyžaduje to ponížiť sa, zlomiť 
svoju pýchu, zbaviť sa svojich žiadostí a 
venovať sa žiadostiam Stvoriteľa. kristus 
svojim učeníkom ukázal spôsob služby. 
Podľa zvyku, nohy umýval posledný zo 
sluhov v dome, a nie čestný hosť. A teraz 
si predstav kráľa kráľov a Pána pánov, ako 
umýva nohy obyčajným rybárom a pritom im 
hovorí: „Dal som vám totiž príklad, aby ste 
aj vy činili tak, ako som vám ja učinil“ – Ján 
13:15. Drž si tento obraz krista pred sebou 
a tvoja služba Bohu bude vždy konaná v 
pokore. 

2. Služba Bohu vyžaduje poslušnosť
Činiť tvoju vôľu, môj Bože, si želám... 
Žalm 40:9
Služba Bohu je veľmi dôležitá vec, no 
zároveň je to aj veľká zodpovednosť. Môže 
ťa veľmi požehnať, naplniť srdce radosťou, 
ale vyžaduje si poslušnosť, čo znamená, že 
nebudeš robiť vždy to, čo sa tebe ľúbi. Bohu 
nemôžeš slúžiť svojím spôsobom a svojou 
predstavou, ale len Jeho spôsobom. netráp 
sa, Jeho spôsob je ten najlepší - iBA ten 
PrineSie vÝSLeDok. 
videl si už niekde dobre vycvičeného psa? 
ten sa naučí reagovať na vaše povely, 
dokonca aj na váš pohľad. taký pes pozná 

svojho pána a dá sa vyučiť. 
v Žalme 32:8 Hospodin hovorí: “...vyučím 
ťa ceste, po ktorej pôjdeš.” neboj sa, Boh 
je s tebou a vyučí ťa, len Mu buď poslušný. 
Jeden známy muž povedal: “Je oveľa ľahšie 
urobiť, čo od nás Boh žiada, bez ohľadu na 
to, aké je to tažké, než niesť zodpovednosť 
za to, že sme to neurobili.”  
izaiáš 1:19 hovorí: “Ak budete chcieť a 
budete poslúchať, budete jesť dobré veci 
zeme.”  Je to odmena za poslušnosť.

3. Služba Bohu vyžaduje vernosť
...keď bol miloval svojich, ktorí boli na svete, 
až do konca ich miloval. - Ján 13:1
tento verš hovorí o kristovom vzťahu k 
ľudom. keď išlo o vzťah k Bohu, povedal: “...
nehľadám svoju vôľu, ale vôľu toho, kto ma 
poslal” - Ján 5:30. 
Môžu ľudia s tebou počítať? Može Boh s 
tebou počítať? Boh potrebuje niekoho, na 
koho sa vždy môže spoľahnúť. 
v Damašku žil učeník menom Ananiáš. keď 
ho Pán oslovil: “Ananiáš!,” on odpovedal: 
“tu som, Pane!” - Skutky 9:10. Boh vedel, 
kde môže nájsť Ananiáša. 
či Boh vie, kde môže nájsť teba?  Byť verný 
totiž znamená byť každú chvíľu k dispozícii 
Jeho volaniu a Jeho rozkazu. vyžaduje si to, 
byť blízko Bohu a poznať Jeho Slovo každý 
deň viac a viac.

Mimochodom, ak chceš slúžiť Bohu, buď 
silný a pevný! ”netras sa ani sa nestrachuj! 
Lebo s tebou je Hospodin, tvoj Boh, vo 
všetkom a všade, kamkoľvek pôjdeš” - 
Józua 1:9. nezabúdaj: kto ťa poslal, kto 
ťa posilňuje a kto ťa odmení. Slúž Bohu s 
radosťou!

Mimochodom, 
ak chceš slúžit Bohu...
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slúžiť bohu je nádherná vec. Je to vec, ktorá každého, kto mu slúži, robí 
šťastným človekom. biblia hovorí, že boh od nás očakáva, aby sme mu slúžili. 
mimochodom, ak chceš slúžiť bohu, chcem sa s tebou podeliť o niekoľko faktov, 
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Niekedy naša viera musí kričať a hlasno 
volať spomedzi zástupy...A niekedy sa naša 
viera len potichu a bez povšimnutia bude 
prechádzať v Ježišovej prítomnosti, bez 
prosby, bez slova...

Dnes ráno som sa zastavila nad textom v Lukášovi 
13, kde sa hovorí o žene, ktorá bola zohnutá osemnásť 
rokov. Akú dlhú dobu trápil duch nemoci túto ženu! 
To, čo ma najviac zaujalo, je skutočnosť, že Pán Ježiš 
si ju všimol. Nemusela sa doprosovať Jeho pozornosti. 
Nemusela za Ním kričať: „Ježiš, syn Dávidov!“ Nemusela 
sa plaziť po zemi a dotýkať sa okraja Jeho rúcha. 
Nemuseli jej domáci prosiť Ježiša, aby prišiel k nim. 
Nemusela rozpovedať svoj príbeh. Nemusela čakať 
rozbúrenie vody. Pán Ježiš ju videl ako prvý. Ó, Pán Ježiš 
videl! A nielenže ju videl, ale ju aj zavolal k sebe. Kto z 
nás by vo svojej potrebe netúžil počuť ako nás Pán Ježiš 
volá k sebe. 

Keď Pán Ježiš volá k sebe, chce voľačo dať, poskytnúť, 
požehnať, naučiť. Nielenže ju videl a zavolal k sebe, 
ale položil na ňu svoju ruku! Ježišova ruka sa stretla s 
vyprahnutou dušou a telom. Viem si predstaviť utrápenú 
tvár ženy, ktorá trpela bolesť osemnásť rokov. Viem si 
predstaviť jej ľútostivý pohľad, kým upriamuje zrak na 
Pána Ježiša. Viem si predstaviť jej stúpajúcu nádej v 
duchu, keď vidí ako sa ruka Pána vystiera nad jej telom. 
Buďme si úprimní, zohnutá žena nie je najpopulárnejšia 
v spoločnosti. Je skôr okraj ako stredobod. Nepokladá 

sa za veľmi užitočnú pre spoločnosť. Nie je považovaná 
za najkrajšiu. Keď sa človek trápi s bolesťou, ľudia 
zvyknú naložiť ešte viac na jeho chrbát. Chrbát ju 
bolel a viem si predstaviť aké ťažké to musela mať, 
kým niesla ešte neviditeľné bremená, ktoré nakladali 
pravidlá a predsudky. To zaťažovalo jej srdce, dušu 
a myseľ. Avšak Pán ju videl. Pán ju zavolal k sebe. 

Pán položil na ňu svoje ruky. Práve ona sa 
oddeľovala od zástupu. Práve ona sa zrazu 
stala stredobodom. Práve ona bola v tej chvíli 
„najpopulárnejšia“. Práve na jej chrbát ide byť 
naložené ľahké bremeno. Je veľmi zvláštne, že 
Pán Ježiš ju oslovil ako prvý. Či to znamená, 
že bola hodnotnejšia v jeho očiach viac ako 
ostatní, ktorých uzdravil? Či to znamená, že 
ju viac miloval ako ženu trpiacu na krvotok 
alebo slepého, ktorý musel kričať? Či to 
znamená, že mala privilégium? Nemyslím si. 
Nejde o osoby uzdravené, ale o Uzdraviteľa. 
O Jeho tajuplné spôsoby, ktoré nás zakaždým 
ohromia a vyrazia nám dych. A v každom z 
týchto prípadov sa človek cíti jediný na svete, 
povšimnutý a dostane sebaistotu. A v každom 
z týchto prípadov slávi Uzdraviteľa. Nemôže 
nehovoriť. 

Žena sa naskutku narovnala. A, pravdaže, oslavovala! 
Vždy sú tie dve fázy: človek je uzdravený a potom 
sa chvála z jeho úst, tela a srdca nedá zastaviť. Ona 
potrebovala, aby si ju Ježiš všimol. To bol jej prípad. 
Nemusela zašepkať ani maličkú prosbu. Na druhej 
strane, niekto iný musel volať a kričať za Ježišom. A 
Ježiš dostavil rovnakú odpoveď – uzdravenie. Pretože 
nejde o nemocného, ide o Uzdraviteľa a Jeho spôsoby. 
Tie nepochopíme, ale môžeme uchopiť vierou. 

Niekedy naša viera musí kričať a hlasno volať 
spomedzi zástupy. Niekedy našu vieru bude zástup 
utišovať. Niekedy sa naša viera bude musieť potajomky 
vystierať a dotýkať okraja Jeho svätosti. Niekedy naša 
viera bude musieť byť „očistená“ blatom. Niekedy 
naša viera už akoby stroskoce a zrazu bude oživená. 
A niekedy sa naša viera len potichu a bez povšimnutia 
bude prechádzať v Ježišovej prítomnosti, 
bez prosby, bez slova, a práve vtedy budeme 
počuť Jeho hlas, ktorý nás povolá k sebe. A 
potom sa nás dotkne... 

                                                Anna Pintírová

Milé čítanie pre ženy

Keď Pán vystrie svoju ruku
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Ľudia hľadajú väčšinou päť P. Táto kniha ti však 
ponúka päť V, ktoré ťa privedú k víťazstvu : 

víziu, vášeň, vieru, vzťahy, vytrvalosť.
 Päť V k víťazstvu ťa bude pútavým spôsobom 
sprevádzať životmi slávnych a uspešných ľudí 
zo súčasnosti, nedávnej minulosti alebo biblickej 
historie. Bude pre teba vynikajúcim zdrojom 
povzbudenia a múdrosti v oblasti vzťahov, 
podnikania alebo duchovnej služby.
Tu sú niektoré z otázok, na ktoré nájdeš odpovede:
- Ako nájsť víziu pre svoj život?
- Ako sa vysporiadať s minulosťou ?
- Prečo sa úspešní stali úspešnými ?
- Ako si vyberať spolupracovníkov ?
   

viera
Prečo práve viera?
Každý z nás bude v živote potrebovať pomoc. 
Dr. Lester Sumrall raz poznamenal:  „Život je 
ponižujúca skusenosť. Na svet sa rodíme nahí 
a potrebujeme pomoc, inak by sme zahynuli. 
Keď starneme, znova sme odkázaní na pomoc 
druhých.“ Je zrejmé, že bez pomoci blízkych 
sa nezaobíndeme, no najviac zo všetkého však 
potrebujeme pomoc od Boha. Dr. Oral Roberts, 
zakladateľ najväčšej kresťanskej univerzity na 
svete, v Tulse v štáte Oklahoma, raz vyhlásil: „Na 
najnebezpečnejšom mieste v živote sa nachádzaš 
vtedy, keď si myslíš, že už nepotrebuješ vieru v 
Boha. “Ľudia môžu zomrieť aj v hojdacom kresle, 
alebo pri okopávaní záhradky, či v spánku. Niet 
však väčšieho bezpečia ako v Božom náručí a 
uprostred jeho vôle.
Sadrach, Mezach a Abednégo boli v horúcej peci, 
ktorú rozzúrený kráľ Nabuchodonozor nechal 
rozpáliť sedemkrát viac než bolo zvykom, ale 
prežili. Dvaja zo svalnatých strážcov, ktorí mali 
do rozpálenej pece troch veriacich mládencov iba 

dopraviť, zhoreli, keď sa k peci len priblížili. Keď 
sa však uprostred ohňa ocitli Sadarch, Mezach 
a Abednégo, „oheň nemal nijakej moci nad ich 
telami, ba ani len vlas na ich hlave nebol oškrvklý 
a ich plášte neboli zmenené, ani neprešiel na nich 
zápach ohňa“ (Dan3:27b). Kvôli ich viere sa k nim 
pripojil Syn Boží a ochránil ich.
Keď bol neskôr falošne obvinený Daniel a 
hodený do jamy s levmi, všetci si mysleli, že je s 
ním koniec. Aj kráľ Dárius, ktorý si inak Daniela 
nesmierne vážil, volal slabým a trasľavým hlasom: 
„Danielu, služobníku živého Boha, či ťa mohol 
tvoj Boh, ktorému slúžiš neprestajne vyslobodiť 

od levov?“ (Dan6:20). Daniel síce prežil noc na 
dne jamy, ktorá bola plná hladných levov, ale 
odpovedal pevným hlasom: „Kráľu, ži na veky!“ 
Nezlorečil kráľovi, neponosoval sa na svoj osud. 
Bol mužom viery. „Môj Boh poslal svojho anjela, 
ktorý zatvoril ústa ľvom a neuškodili mi“ (v.22a). 
Daniela vytiahli živého a zdravého „a nenašiel 
sa na ňom nijaký úraz, lebo veril v svojho Boha“ 
(v.23b). Aj keď bol Daniel v nezávidenia hodnej 
situácii, nestratil vieru. Biblia hovorí, že sa na 
ňom nenašiel nijaký úraz, pretože veril v svojho 
Boha.

Úryvok z knihy

5 Vx
5 V k Víťazstvu

verím, že jedného dňa sa všetci, ktorí žili vierou - a budú medzi nimi aj mnohí z nás - 
stretnú v nebesiach, aby počúvali a rozprávali svedectvá a životné príbehy... 
            Peter Čužík



Viera je mocná zbraň. Prostredníctvom viery sa 
v živote môžeš dostáť na miesta, o ktorých si ani 
netušil a prežiť nevídané dobrodružstvá. Tvoj 
život nadobudne nový rozmer a tvoja schopnosť 
víťaziť a dobýjať nové horizonty nesmierne 
porastie.
Jedenástu kapitolu epištoly Židom zvykneme 
nazývať galériou hridinou viery. Sú v nej stručne 
popísané víťaszstvá mužov a žien, ktorí sa 
odvážili bojovať a veriť v svoj sen. Tá plejáda 
osudov je naozaj pestrá. Sú v nej zastúpení muži 
i ženy, mladí i starí, ľudia verejne známi i menej 
známi, niektorí vychovaní v zbožných rodinách, 
iní z rozvrátených rodín. Majú rôzne povolania - 
od prostitútky až po panovníkov.
Je tam Rachab, bývalá prostitútka z Jericha, ktorá 
uverila v Boha Izraela a dostala sa až do Ježišovho 
rodokmeňa. Spomína sa v nej Jefta, ktorý bol 
synom smilnice a starší mesta ho vyhnali z obce. 
Nakoniec ho však zavolali späť a Jefta sa stal 
veľkým vojvodcom. Je tam Gedeon, ktorý bol 
najmenším vo svojom dome a plný strachu utekal 
pred Madianmi ako ostatní, a predsa Boh naňho 
zaostril svoj pohľad a urobil z neho smelého 
vojenského veliteľa. Len s tristo mužmi porazil 
státisícovú spojeneckú armádu „synov východu.“
Nájdeme tam ľudí, ktorí sa odvážili veriť Bohu za 
veci, ktoré boli v ich generácii nepoznané. Nemali 
sa na koho odvolať, nikto pred nimi to neurobil. 
Jediné, čo mali, bola Božia vízia. Povedal si: 
„Niekto to musí urobiť ako prvý.“ Enoch chodil 
s Bohom, keď už nikto neveril, že je to možné. 
Noe začal stavať obrovský koráb na zelenej lúke, 
pričom dovtedy bola zem zvlažovaná len rosou, 
nepoznali dážď tak, ako my dnes. V tejto kapitole 
sa o ňom jasne píše, že mu „bolo zjavené od Boha 
to, čo sa ešte nevidelo.“
Títo muži a ženy sa vierou odvážili vstúpiť 
do neznáma. Abrahám na Boží pokyn opustil 
prosperujúci Úr Chaldejský, aby išiel „do zeme, 
ktorú ti ukážem.“ Boh mu na cestu nedal mapu, 
musel ísť vierou. Až keď v dôvere v Božie vedenie 
vykročil, Boh Abraháma viedol krok za krokom. 
Jeho manželka Sára vierou počala Izáka, keď už 
dávno podľa fyziologických poznatkov nemohla 
počať, ani vynosiť zdravé dieťa. Hovorí sa o 
patriarchoch Jakobovi a Jozefovi, ako prorocky 
predpovedali budúcnosť svojich detí, respektíve 
celého národa a ich slová sa do bodky naplnili. 
Nie sú vynechaní ani panovníci a vodcovia, ktorí 
napriek svojmu postaveniu, žili život viery. Mojžiš, 
ktorý vierou utiekol pred faraónovým hnevom, 

obetoval svoje postavenie egyptského princa a 
stal sa vysloboditeľom a prorokom svojho ľudu. 
Ďalej Dávid a Samson ako úspešní vodcovia 
Izraela. Napriek tomu, že v živote urobili vážne 
prešľapy, vždy znovu povstali vo viere, opustili 
hriešne cesty a Boh ich poctil a dal im čestné 
miesto medzi velikánmi. Je tam aj prorok Samuel, 
jeden z najlepších a najmocnejších prorokov 
Starej zmluvy, ktorý sa na sklonku svojho života 
pýta celého národa, či im v niečom ublížili 
alebo ich nejako okradol a ľudí spája a zaároveň 
kvalifikuje do tejto slávnej spoločnosti je, že to, čo 
vykonali, urobili vierou.
„ktorí vierou zdolali kráľovstvá, robili spravedlivosť, 
dosiahli zasľúbenia, zapchali ústa ľvom, vyhasili 
moc ohňa, utiekli ostriu meča, zmocnili sa a 

vymanili od slabosti, stali sa junákmi v boji, ustúpiť 
prinútili tábory cudzozemcov.“ (Žid11:33,34).
Spoločným menovateľom týchto úspešných 
ľudí nebol ani intelekt, ani bohatstvo či naopak 
chudoba, ani ich sociálne postavenie ani historické 
obdobie alebo štátne zriadenie, v ktorom žili. Ak 
zvíťazili a dosiahli zasľúbenia, stalo sa to vierou.
Výpočet hrdinov viery zďaľeka nie je úplný. 
Pisateľ listu Židom tento zoznam správne 
zakončuje slovami: „A čo mám ešte hovoriť? Lebo 
mi nebude stačiť čas...“ (v.32a) Verím, že jedného 
dňa sa všetci, ktorí žili vierou - a budú medzi nimi 
aj mnohí z nás - stretnú v nebesiach, aby počúvali 
a rozprávali svedectvá a životné príbehy malých i 
veľkých, známych i neznámych hrdinov viery zo 
všetkých generacií a období. Bude to možno trvať 
celé milióny rokov, ale vôbec to nebude nudné. 
Budeme mať dosť času, aby sme si vypočuli každý 
príbeh, veď pred nami bude celá večnosť. Dúfam, 
že aj ty budeš mať čo povedať...   
   Pripravila Zuzana Kaćanská
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Srdce služobníka
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Zamyslel si sa niekedy nad tým, že keď niekomu dávaš, z ničoho 
ti neubúda, ba naopak, tým získaš omnoho viac než si dal? Ak 
sa ozajstne zamyslíš nad tým, čo je tvojím poslaním tu na zemi, 
pochopíš, že má to zmysel. Boh ťa stvoril nato, aby si slúžil: Veď sme 
Jeho dielo, stvorení v Kristovi Ježišovi na dobré skutky, v ktorých 
nás Boh už prv uspôsobil chodiť – Efezským 2:10. Keď slúžime 
druhým ľuďom a robíme dobre tým, ktorí sú vôkol nás, naozajstne 
slúžime svojmu Kráľovi. Zároveň si tým zabezpečujeme požehnanie 
a priazeň u svojho Kráľa, s ktorým netrpíme nedostatokom v ničom.

Pamätaj, že malá služba neexistuje. Všetko, čo konáme s 
láskou, Bohu je dôležité. Nejde o to, či si vykonal niečo veľké a 
povšimnuteľné, ale ide o to, aby si s veľkou obeťou a nesebeckou 
láskou konal aj tie malé skutky. Boh si nevšimne iba tvoj skutok. 
Všimne si lásku, ktorú si doň vložil. Všimne si, aký bol tvoj motív 
v čase, keď si sa rozhodoval ten skutok vykonať. Všimne si srdce 
Svojho služobníka.

Aké je srdce služobníka? Srdce Kráľovho služobníka nie je sebecké, 
nehľadí na seba a dokáže sa obetovať najprv pre druhých. Apoštol 
Pavel hovorí, že naša láska k druhým dokazuje, že sme skutočne 
spasení: My vieme, že sme prešli zo smrti do života, pretože 
milujeme bratov – 1. list Jánov 3:14. Bez lásky k druhým, nie sme 
schopní slúžiť, lebo 
vtedy nemáme o nich 
záujem a myslíme iba 
na to, aby sme sa cítili 
dobre a pohodlne. 
Ale spasené srdce 
túži slúžiť iným. Srdce služobníka musí vyjsť zo svojho pohodlia 
a urobiť niečo viac pre iného. Ak si opravdovým kresťanom musíš 
byť aj opravdovým služobníkom. Čítajúc evanjeliá, v ktorých je 
zaznamenaný nekonečný zoznam Ježišových divov a zázrakov, 
ktoré konal kdekoľvek sa ocitol, nemôžeš zostať ľahostajný. Ježiš 
neustále slúžil iným. To bolo Jeho poslanie a to poslanie teraz 
patrí nám. Keď Ježiš uzdravil Petrovu testinú, ona ihneď vstala a 
posluhovala Mu. Dostala dar uzdravenia a ten dar využívala slúžiac 
iným. 

O to práve ide - sme uzdravení, preto máme pomáhať jedni 
druhým. Sme požehnaní, aby sme boli požehnaním pre druhých a 
nakoniec, sme spasení, aby sme slúžili druhým. 

Som iný... Som teen.

Ježiš neustále slúžil iným. 
To bolo Jeho poslanie a to poslanie teraz patrí nám.

Keď slúžime druhým ľuďom a 
robíme dobre tým, ktorí sú vôkol nás, 
naozajstne slúžime svojmu Kráľovi. 
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Určite si myslíš, že nie si schopný ani dostatočne 
talentovaný, aby si niečím poslúžil. Slúžiť môžeš aj 
mimo javiska, kde si ťa všetci všímajú a tlieskajú, 

obdivujúc to, čo robíš. Nie si talentovaný na spev, 
hudbu alebo kázanie? Nedokážeš napísať báseň 
alebo nejakú pieseň? Ak sa zastavíš v napočitovaní, 
čo všetko nedokážeš, Boh ti umožní robiť to, v čom 
vynikáš. Určite dokážeš niekoho objať, povzbudiť, 
usmiať sa, zlepšiť niekomu náladu a rozosmiať 
ho, byť priateľom, pomôcť svojmu susedovi, 

darovať nejakú maličkosť, deliť 
niečie šťastie, rozsievať dobrotu, 
pomôcť starene prejsť cez cestu… 
Sú to malé veci, ale práve tie Boh 
neodmieta. Za malými službami sa 
občas skrýva najväčšie požehnanie: 
Správne, dobrý a verný sluha, nad 
málom si bol verný, nad mnohým 
ťa ustanovím; vojdi v radosť svojho 
pána! – Ev. podľa Marka 25:21. 
Nepotrebuješ zvláštny talent, aby 
si po bohoslužbe upratal sálu, 
pozbieral odpadky alebo pomohol 
hudobníkom zbaliť nástroje. 
Potrebuješ srdce služobníka. 
Opravdový služobník nekoná iba 
to, čo sa mu páči. Občas robí veci, na ktoré nie je 
zvyknutý aj vtedy, keď mu to nezodpovedá. Nie 
je dôležité, či si jeho úsilie niekto všimne. On 
sa nechváli svojimi skutkami, ale potichu slúži. 
Boh požehnáva taký postoj. Srdce opravdového 
služobníka sa neustále pýta: “Čo môžem dnes 
urobiť pre niekoho? Koho urobím šťastným? Komu 
pomôžem?” A čo je najdôležitejšie - malé veci 
ukazujú na veľké srdce. 

Chceš aj ty dnes šíriť radosť vôkol seba a nesebecky 
požehnávať a slúžiť iným? Vyzývam ťa! Rob tieto 
veci každý deň a získaš srdce služobníka (môžeš si 
ľubovoľne zvoliť, v ktorý deň budeš robiť niektoré 
z týchto vecí tak, aby si každý deň urobil niekoľko 
dobrých skutkov): 

1. Najmenej trom osobám vyjadri úprimný 
kompliment. 

2. Požehnaj niekoho svojím talentom. Ak pekne 

spievaš, zaspievaj niekomu pieseň. Ak robíš krásne 
ručné  práce, daruj niekomu niečo, čo sám vyhotovíš. 

3. Svojim trom neveriacim priateľom sms-kou 
zašli povzbudzujúci verš z Biblie. 

4. Rozsievaj úsmev a objímaj svojich priateľov. 
5. Vyhľadaj aspoň dve staršie osoby a spýtaj sa ich, 

čo môžeš dnes pre nich vykonať. Potom to aj urob.
6. Kým si v supermarkete, vyhľadaj jednu osobu, 

ktorú požehnáš tak, že jej zaplatíš nákup. 
7. Do svojej vreckovky si daj nejakú sladkosť. 

Žobrák, alebo chudobné dieťa, ktoré stretneš cestou 
do školy,  sa jej určite poteší. 

8. Zavolaj svojmu spolužiakovi a ponukni mu 
pomoc pri vypracovaní domácej úlohy.

9. Povedz niekomu, že ho miluješ.
10. Prekvap svojich rodičov tak, že vykonáš niečo 

namiesto nich. Povedz im, ako si veľmi vážiš ich 
námahu a chceš, aby si trošku oddýchli.

11. Rozhodni sa, že dnes nebudeš kritizovať, ani 
ohovárať. Namiesto toho, povedz niekomu, ako 

veľmi si ho vážiš a vyzdvihni jeho talenty. Nekritizuj, 
ale pochváľ.

12. Častvuj svoju kamarátku/kamaráta s kávou 
alebo šťavou.

13. Rozhodni, že dnes po bohoslužbe pomôžeš 
upratať sálu. 

Každý deň rob tieto malé veci s takým nadšením, 
akoby to bola najväčšia služba, ktorú ti Boh zveril, 
lebo ťa neustále pozoruje. Nech sa každého dotkne 
kúsok tvojej lásky a uvidíš, že sa tvoje požehnania 
budú hromadiť. Mojím prianím je, aby v tvojom 
srdci bol ten Najvyšší, lebo mierou ako rastie v tebe 
Kristus, rastie aj tvoja láska voči ľuďom vôkol teba, 
ktorá ťa uschopňuje neustále im slúžiť. 

To je tvojím poslaním na zemi – mať 
srdce služobníka.  

                                        Tatjana Pintírová

Opravdový služobník nekoná iba to, čo sa 
mu páči. Občas robí veci, na ktoré nie je 
zvyknutý aj vtedy, keď mu to nezodpovedá. 

 Slúžiť môžeš aj mimo javiska, kde si ťa 
všetci všímajú a tlieskajú, obdivujúc to, čo 

robíš. 
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Aktuálne

  Kristova duchovná cirkev aj tohto roku usporiadala kresťanské kempy na Oáze Elim na Fruškej 
Hore - pre deti, tínedžerov a mládež.

  Kemp pre deti vo veku 6 − 12 rokov prebiehal od 8 až 13 júla a zúčastnilo sa ho 53 detí. Téma 
tohtoročného kempu bola Hrdinovia. Primeraná ich vekovej úrovni splnila svoj účel – oslovila 
nejedného kempera. Deti mali rôznorodý a zaujímavý program počas celého dňa a ich veselé výkriky 
nasvedčovali, že sa majú dobre a že si spoločný čas poriadne užívajú.

  Tínedžerský kemp aj toto leto prebiehal na Oáze Elim a to od 20 až 25 júla pod heslom                             
#Ja #My #Ježiš. Kempu sa zúčastnilo bezmála 60 tínedžerov z rôznych dedín a miest Vojvodiny. 
Príjemná atmosféra spolu s krásou prírody a prostredia prinášala radosť všetkým. Nechýbalo ani 
Božie požehnanie, ktoré sa bohato prejavovalo ako počas vyučovaní, tak i na večerných bohoslužbách. 
Boh vylieval Svojho Svätého Ducha a ôsmi tínedžeri prijali tento dar. 

  Po prvýkrát na Oáze Elim sa uskutočnil aj mládežnícky kemp v čase od 3 až 8 augusta. Zhruba 80 
mládežníkov chvíle trávilo pri Božom slove a navzájom pobudli v úžasnej Božej prítomnosti. Téma 
kempu bola 5V – vzťahy, viera, vzrast, vytrvalosť a vízia, čo vrcholí k šiestemu V, a ním je 
víťazstvo. Každý nový deň mal svoju osobitnú náplň a atmosféru, v ktorej Duch Svätý pracoval na 
srdciach mladých.
Bohu vďaka za krásne chvíle a všetky Jeho hojné požehnania.

Kempy 2014
            Pripravila 

Jana Zorjanová

5V - vzťahy, viera, vzrast, vytrvalosť a vízia



020266 J. Andrášik Čo urobíš, keď sa prekážka zdá väčšia 
ako tvoja viera

2013

020267 J. Andrášik Snívať sny 2013 Selenča

020268 J. Červeni Efežanom 6 2009

020269 J. Červeni Hospodin je moje útočište 2013

020270 J. Červeni Odpúšťajte, aby aj vám bolo odpustené 2013 Kulpín

020271 J. Soják Deň výplaty 2010 Kulpín

020272 M. Lacko Poznať Boha 2013 Selenča

020273 P. Kaćanský Deň povďačnosti 2013

020274 V. Širka Kúp si pole, na ktorom je poklad 2010 Kulpín

000275 V. Červeni Počuj, Boh volá k službe 2013 Zlatibor

000276 S. Čelovski Kakve ljude Bog upotrebljava? 2013 Zlatibor

000277 J. McCoy Bog je sa tobom i usred oluje 2013 Zlatibor

000278 J. McCoy Stvoren si da proslavljaš Boga 2013 Zlatibor

000279 M. Tuttle Molba za molitvu koja dolazi iz pakla 2013 Zlatibor

000280 J. Kríža Naša vôňa, ktorá sa vznáša k Bohu 2013 Kulpín

000281 M. Kolárik 1. Petrova 1 2010 Kulpín

000282 P. Kaćanský Vďačnosť 2013 Kulpín

000283 P. Mamojka Modlitbou dosiahnúť víťazstvo 2013 Kulpín

000284 R. Lacko Slovo Božie nám pomôže robiť to, čo 
je dobré

2013 Kulpín

000285 O. Širka Byť ambasádorom Krista 2014 Kulpín

000286 Kemp 2014 
mp3

Kompletné nahrávky kázní a vyučovaní 
z tohtoročného mládežníckeho kempu 

2014 Oáza 
Elim

Kázne v audio formáte: 100 din.    Kázne v mp3 formáte:   200 din
Objednávku môžete vykonať telefonický: 063/70-73-991

kázne, ktoré ponúka združenie manna



hrdinovia

#Ja #My #Ježiš


